
 

 

INFORMACJA 

o posiedzeniu Komisji Zdrowia 

nr posiedzenia: 118 

data posiedzenia: 12 i 19 kwietnia 2023 r. 
 

 

 

Porządek posiedzenia: 

 1. Informacja Ministra Zdrowia na temat funkcjonowania Państwowego Ratownictwa 

Medycznego. Finansowanie i nowe wyzwania dla systemu, w tym projekt ustawy 

o ochronie ludności oraz o stanie klęski żywiołowej. 

Posiedzeniu przewodniczyła: 

 przewodnicząca komisji Beata Małecka-Libera. 

W posiedzeniu w dniu 12 kwietnia uczestniczyli: 

 
senatorowie członkowie komisji: 

Margareta Budner, Alicja Chybicka, Dorota Czudowska, Agnieszka Gorgoń-Komor, 

Wojciech Konieczny, Beata Małecka-Libera, Ewa Matecka, Bogusława Orzechowska, 

 
goście, m.in.: 

Ministerstwo Zdrowia: 

sekretarz stanu Waldemar Kraska ze współpracownikami, 

Rejonowe Pogotowie Ratunkowe w Sosnowcu: 

dyrektor Klaudiusz Nadolny, 

Wojewódzka Stacja Pogotowia Ratunkowego w Poznaniu: 

dyrektor Marcin Zieliński. 

W posiedzeniu w dniu 19 kwietnia uczestniczyli: 

 
senatorowie członkowie komisji: 

Margareta Budner, Alicja Chybicka, Dorota Czudowska, Agnieszka Gorgoń-Komor, 

Wojciech Konieczny, Beata Małecka-Libera, Ewa Matecka, Bogusława Orzechowska, 

 
goście, m.in.: 

Ministerstwo Zdrowia: 

podsekretarz stanu Maciej Miłkowski ze współpracownikami, 

komendant główny Państwowej Straży Pożarnej Andrzej Bartkowiak, 

Rejonowe Pogotowie Ratunkowe w Sosnowcu: 

dyrektor Klaudiusz Nadolny, 

Wojewódzka Stacja Pogotowia Ratunkowego w Poznaniu: 

dyrektor Marcin Zieliński. 



 

 

 

Ad 1. 
 

 Informację na temat funkcjonowania Państwowego Ratownictwa Medycznego przedstawił 

sekretarz stanu w Ministerstwie Zdrowia Waldemar Kraska.  

Podczas posiedzenia największe kontrowersje wywołał projekt nowelizacji ustawy o ochronie 

ludności oraz o stanie klęski żywiołowej, przygotowywany przez MSWiA. Zakłada on m.in., 

że przy każdej jednostce straży pożarnej będzie stacjonowała karetka pogotowia. Projekt 

„karetka w każdej gminie” krytykowany jest przez środowisko ratowników medycznych 

i rzecznika praw obywatelskich. W ocenie przewodniczącej Komisji Zdrowia Beaty Małeckiej-

Libery może on oznaczać, że powstanie drugi, niejako równoległy system ratownictwa, 

podległy Państwowej Straży Pożarnej, podczas gdy za sprawy związane ze zdrowiem 

społeczeństwa i z nadzorem nad wydawaniem leków odpowiada Ministerstwo Zdrowia. 

Przewodnicząca zwróciła się do wiceministra zdrowia Waldemara Kraski o przedstawienie 

stanowiska w sprawie procedowanego obecnie projektu. 

Wiceminister Waldemar Kraska w odpowiedzi stwierdził, że ze względu na trwające prace nad 

tym dokumentem resort nie może przedstawić stanowiska w tej sprawie. Przypomniał, że 

projekt przygotowuje resort spraw wewnętrznych, a resort zdrowia nie uczestniczył w jego 

tworzeniu. Dodał, że ciągle trwają rozmowy i konsultacje. Wiceminister zdrowia wyraził 

przekonanie, że proponowane rozwiązanie nie będzie stanowiło alternatywnego systemu dla 

Państwowego Ratownictwa Medycznego, będzie natomiast jego uzupełnieniem. 

Komisja Zdrowia po zapoznaniu się z informacją resortu zdrowia na temat funkcjonowania 

Państwowego Ratownictwa Medycznego, w szczególności w kontekście jego finansowania 

i stojących przed nim wyzwań, m.in. w związku z przygotowywanym przez Ministerstwo 

Spraw Wewnętrznych i Administracji projektem ustawy o ochronie ludności oraz o stanie 

klęski żywiołowej, postanowiła kontynuować dyskusję na ten temat podczas kolejnego dnia 

posiedzenia z udziałem przedstawicieli MSWiA i Państwowej Straży Pożarnej. 

Posiedzenie było kontynuowane 19 kwietnia 2023 r.  

Informację na omawiany temat przedstawił komendant główny Państwowej Straży Pożarnej 

Andrzej Bartkowiak. Podkreślił, że jednostki ochrony przeciwpożarowej realizują zadania 

z zakresu ratownictwa medycznego od 1998 r. Strażacy współpracują z jednostkami systemu 

PRM, uczestnicząc m.in. w tzw. izolowanych zdarzeniach ratownictwa medycznego (gdy brak 

możliwości natychmiastowego wysłania karetki lub przewidywany czas jej dotarcia jest 

znacznie dłuższy niż czas dotarcia straży pożarnej). Komendant Andrzej Bartkowiak 

zaakcentował, że w ciągu ostatnich 5 lat zarejestrowano 25 tysięcy tego typu zdarzeń. Dodał, 

że strażacy udzielają pomocy medycznej także dzieciom. 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia Beata Małecka-Libera zaapelowała do ministra zdrowia 

o podjęcie rozmów z Ministerstwem Spraw Wewnętrznych i Administracji oraz ratownikami 

medycznymi jeszcze przed wniesieniem projektu ustawy do Sejmu w celu wyjaśnienia 

zgłaszanych wątpliwości. 
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